

**XX ЕЖЕГОДНАЯ МЕЖДУНАРОДНАЯ КОНФЕРЕНЦИЯ
ИЗ ЦИКЛА «ЛЕОНТЬЕВСКИЕ ЧТЕНИЯ»
«РЕГИОНАЛЬНАЯ ЭКОНОМИКА И РЕГИОНАЛЬНАЯ ПОЛИТИКА»**

10-11 сентября 2021 года
Леонтьевский центр
Санкт-Петербург

ПРОГРАММА (ПРОЕКТ 11.05.2021)

ДЕНЬ I. 10 СЕНТЯБРЯ 2021 г., ПЯТНИЦА

**XX ANNUAL CONFERENCE OF THE CYCLE
«LEONTIEF READINGS»
«REGIONAL ECONOMIC DEVELOPMENT AND REGIONAL POLICIES »**

10th of September 2021 - 11th of September 2021
St. Petersburg

PROGRAMME (Project 11.05.21)

Day I. Friday, 10th of September 2021

9.00-9.30	<i>Регистрация.</i>	<i>Registration</i>
9.30-9.40	Открытие конференции. Приветствие организаторов	XIX Conference Opening. Greetings
9.40-11.30	ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ 1	PLENARY SESSION 1
	<i>Модератор: Карелина И.А., МЦСЭИ «Леонтьевский центр», НИУ ВШЭ-Санкт-Петербург</i>	<i>Chair: Irina Karelina, ICSEER Leontief Centre; National Research University Higher School of Economics, St. Petersburg</i>
	<i>Регионы России в ковидный кризис и на выходе из него: экономика и бюджеты</i> Зубаревич Н.В. , Московский государственный университет им. М.В. Ломоносова, Центр анализа доходов и уровня жизни Института социальной политики НИУ ВШЭ, лауреат Международной Леонтьевской медали (2009), Москва	<i>Regions of Russia in a covid crisis and on the way out of it: economy and budgets</i> Natalia Zubarevich , Lomonosov Moscow State University, Centre for Studies of Income and Living Standards of the Institute for Social Policy, National Research University Higher School of Economics, Laureate of the International Leontief Award "For Contribution to Economic Reforms" (2009), Moscow
	<i>Образ жизни в мире после Пандемии: новая нормаль Urbi et Orbi?</i> Григорьев Л.М. , Аналитический центр при Правительстве Российской Федерации, НИУ ВШЭ, лауреат Международной Леонтьевской медали (2016), Москва	<i>Lifestyle in the post-Pandemic world: a new normal Urbi et Orbi?</i> Leonid Grigoryev , Analytical Center for the Government of the Russian Federation, National Research University Higher School of Economics, Laureate of the International Leontief Award "For Contribution to Economic Reforms" (2016), Moscow
	<i>Действия региональных властей во время пандемии коронавируса:</i>	<i>Actions of regional authorities during the coronavirus pandemic: proportionality</i>

	<i>соразмерность угроз, ограничений и мер поддержки</i> Полищук Л.И. , НИУ ВШЭ, Москва	<i>of threats, restrictions and support measures</i> Leonid Polishchuk , National Research University Higher School of Economics, Moscow
	<i>тема уточняется</i> Лимонов Л.Э. , МЦСЭИ «Леонтьевский центр», НИУ ВШЭ-Санкт-Петербург, лауреат Международной Леонтьевской медали (2007) Несена М.В. , МЦСЭИ «Леонтьевский центр», НИУ ВШЭ-Санкт-Петербург	<i>subject to be specified</i> Leonid Limonov , ICSER Leontief Centre; National Research University Higher School of Economics, Laureate of the International Leontief Award “For Contribution to Economic Reforms” (2007), St. Petersburg Marina Nesena , ICSER Leontief Centre; National Research University Higher School of Economics, St. Petersburg
11.40-12.00	Кофе	Coffee
12.00-14.00	ПЛЕНАРНОЕ ЗАСЕДАНИЕ 2 (совместно с RSA) - на английском, онлайн/гибридный формат	PLENARY SESSION 2 (together with the RSA) – in English will be held in a hybrid format
	<i>Модератор: Лимонов Л.Э.</i> , МЦСЭИ «Леонтьевский центр», НИУ ВШЭ-Санкт-Петербург, лауреат Международной Леонтьевской медали (2007)	<i>Chair: Leonid Limonov</i> , ICSER Leontief Centre; National Research University Higher School of Economics, Laureate of the International Leontief Award “For Contribution to Economic Reforms” (2007), St. Petersburg
	<i>Работа из дома: слишком много хорошего?</i> Тисс, Жак-Франсуа /Jacques-Francois Thisse, Лувенский институт анализа данных и моделирования в экономике и статистике (IDAM), Католический университет Лувена, CEPR, НИУ ВШЭ-Санкт-Петербург, Бельгия	<i>Working from home: Too much of a good thing?</i> Jacques-Francois Thisse , IDAM, Université catholique de Louvain, CEPR, National Research University Higher School of Economics, St. Petersburg, Belgium
	<i>Поведенческие теории регионального развития: новые перспективы новой эпохи</i> Роберт Хаггинс / Robert Huggins, School of Geography and Planning Cardiff University, Великобритания	<i>Behavioural Theories of Regional Development: New Perspectives for a New Age</i> Robert Huggins , School of Geography and Planning Cardiff University, United Kingdom
	<i>Лучшие локации</i> Кристиан Бехренс / Kristian Behrens, НИУ ВШЭ-Санкт-Петербург, Университет Квебека в Монреале, Канада (совместно с Габриэлем Альфельдтом и Тило Альберсом)	<i>Prime Locations</i> Kristian Behrens , National Research University Higher School of Economics, St. Petersburg, Université du Québec à Montréal, Canada (joint with Gabriel Ahlfeldt and Thilo Albers)
	<i>тема уточняется</i> Майкл Данфорд / Mick Dunford, Институт географических наук и природных ресурсов Китайской Академии Наук (Пекин), Университет Сассекса (Великобритания)	<i>subject to be specified</i> Mick Dunford , Institute of Geographical Sciences and Natural Resources Research, Chinese Academy of Sciences, University of Sussex

14.00-15.20	Обед	Lunch
15.20-17.20	ЗАСЕДАНИЕ 3	SESSION 3
	<i>Модератор: Зубаревич Н.В.</i> , Московский государственный университет, Центр анализа доходов и уровня жизни Института социальной политики НИУ ВШЭ, лауреат Международной Леонтьевской медали (2009)	<i>Chair: Natalia Zubarevich</i> , Lomonosov Moscow State University, Centre for Studies of Income and Living Standards of the Institute for Social Policy, National Research University Higher School of Economics, Laureate of the International Leontief Award "For Contribution to Economic Reforms" (2009), Moscow
	<i>Механизмы и факторы пространственной дивергенции (конвергенции) в России в современных условиях</i> Коломак Е.А. , Институт экономики и организации промышленного производства Сибирского отделения РАН, Новосибирский национальный исследовательский государственный университет	<i>Mechanisms and factors of spatial divergence (convergence) in Russia in modern conditions</i> Elena Kolomak , Institute of Economics and Industrial Engineering, Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences, Novosibirsk State University
	<i>Региональное регулирование развития семейных домохозяйств: зарубежный опыт и проблемы его использования в России</i> Нуреев Р.М. , Финансовый университет при Правительстве Российской Федерации, НИУ ВШЭ	<i>Regional regulation of the development of family households: foreign experience and problems of its use in Russia</i> Rustem Nureev , Financial University under the Government of the Russian Federation, National Research University Higher School of Economics, Moscow
	<i>Институциональный подход к региональным стратегиям развития</i> Тамбовцев Л.В. , Московский государственный университет им. М.В. Ломоносова	<i>An institutional approach to regional development strategies</i> Vitaly Tambovtsev , Moscow Lomonosov State University
	<i>Региональное стратегирование: от креативного зарождения до цифровой формализации</i> Климанов В.В. , АНО «Институт реформирования общественных финансов», РАНХиГС	<i>Regional strategizing: from creative inception to digital formalization</i> Vladimir Klimanov , Institute for Public Finance Reform, Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration, Moscow
17.20-17.30	Кофе	Coffee
17.30-20.00	ЗАСЕДАНИЕ 4	SESSION 4
	<i>Модератор: Коломак Е.А.</i> , Институт экономики и организации промышленного производства Сибирского отделения РАН, Новосибирский национальный исследовательский государственный университет	<i>Chair: Elena Kolomak</i> , Institute of Economics and Industrial Engineering, Siberian Branch of the Russian Academy of Sciences, Novosibirsk State University
	<i>Технологические стартапы с российскими корнями на глобальном рынке</i> Толмачев Д.Е. , Высшая школа экономики и менеджмента ФГАОУ ВПО «Уральский федеральный университет им. первого Президента России Б.Н. Ельцина» (ВШЭМ	<i>Technological startups with Russian roots in the global market</i> Dmitrii Tolmachev , Graduate School of Economics and Management of Ural federal university, named after the first President of Russia B.N.Yeltsin, Association of Russian

	УрФУ), Ассоциация независимых центров экономического анализа	Economic Think Tanks
	<i>тема уточняется</i> Селиверстов В. Е. , Всероссийский научный журнал «Регион: экономика и социология», Центр стратегического анализа и планирования Института экономики и организации промышленного производства Сибирского отделения РАН, г. Новосибирск	<i>subject to be specified</i> Vyacheslav Seliverstov , The All-Russian Scientific Journal Region: Economics and Sociology, Center for Strategic Analysis and Planning, Institute of Economics and Industrial Engineering, Siberian Branch of the RAS, Novosibirsk
	<i>Развитие предпринимательства в регионах России (Предварительно)</i> Земцов С. П. , Лаборатория исследований проблем предпринимательства Института прикладных экономических исследований РАНХиГС, Москва	<i>Development of entrepreneurship in the regions of Russia (Preliminary)</i> Stepan Zemtsov , Russian Presidential Academy of National Economy and Public Administration, Moscow
	<i>Особенности развития арктических регионов</i> Замятина Н. Ю. , Московский государственный университет им. М.В. Ломоносова, АНО «Институт регионального консалтинга»	<i>Features of the development of the Arctic regions</i> Zamyatina Nadezhda , Moscow Lomonosov State University, АНО «Институт регионального консалтинга»
	<i>Региональные стратегии: 25 лет особого российского пути</i> Жихаревич Б.С. , Ресурсный Центр по стратегическому планированию при Леонтьевском центре	<i>Regional Strategies: 25 Years of a Special Russian Path</i> Boris Zhikharevich , Resource Centre for Strategic Planning

	ДЕНЬ II. 11 СЕНТЯБРЯ 2021 г., СУББОТА	Day II. Saturday, 11th of September 2021
9.00-9.30	<i>Регистрация</i>	<i>Registration</i>
9.30-11.00	ЗАСЕДАНИЕ 5	SESSION 5
	<i>Модератор: Лимонов Л.Э.</i> , МЦСЭИ «Леонтьевский центр», НИУ ВШЭ-Санкт-Петербург, лауреат Международной Леонтьевской медали (2007)	<i>Chair: Leonid Limonov</i> , ICSEER Leontief Centre; National Research University Higher School of Economics, Laureate of the International Leontief Award “For Contribution to Economic Reforms” (2007), St. Petersburg
	<i>тема уточняется</i> Ореховский П.А. , Институт экономики РАН, Финансовый университет при Правительстве Российской Федерации, журнал «Вопросы теоретической экономики», Москва	<i>subject to be specified</i> Petr Orekhovsky , Institute of Economics, Russian Academy of Sciences; Financial University under the Government of the Russian Federation, Moscow
	<i>тема уточняется</i> Латов Ю.В. , Институт социологии ФНИСЦ РАН, Российский экономический университет	<i>subject to be specified</i> Yuryi Latov , Institute of Sociology of the Russian Academy of Sciences (ISRAS),

	имени Г.В. Плеханова	Moscow
	<i>тема уточняется</i> Яковлев А.А. , Институт анализа предприятий и рынков НИУ ВШЭ, Москва	<i>subject to be specified</i> Andrei Yakovlev , National Research University Higher School of Economics, Moscow
	<i>Региональная специфика семейной политики: от поливариантности к гармонизации (Предварительно)</i> Капогузов Е. А. , Омский государственный университет им. Ф.М. Достоевского (уточняется)	<i>Regional specificity of family policy: from polyvariety to harmonization (subject to be specified)</i> Evgeny Kapoguzov , Dostoevsky Omsk State University (уточняется)
11.00-11.10	Кофе	Coffee
11.10-12.40	ЗАСЕДАНИЕ 6	SESSION 6
	<i>Модератор: Васильев С.А.</i> , Евразийский банк развития, МЦСЭИ «Леонтьевский центр», лауреат медали им. В.В. Леонтьева «За достижения в экономике» (2003 г.)	<i>Chair: Sergei Vasiliev</i> , Eurasian Development Bank, ICSE Leontief Centre, Laureate of the Leontief Medal "For Achievements in Economy" (2003), St. Petersburg
	<i>Проблемы и перспективы нового института комплексного развития территорий в контексте регионального развития</i> Косарева Н. Б. , Институт экономики города, лауреат Международной Леонтьевской медали (2018), Москва	<i>Problems and prospects of a new institution for the integrated development of territories in the context of regional development</i> Nadezhda Kosareva , Institute for Urban Economics, Laureate of the International Leontief Award "For Contribution to Economic Reforms" (2018), Moscow
	<i>Современные тенденции социально-экономического и градостроительного развития крупнейших городских агломераций России</i> Пузанов А. С. , Институт экономики города, Москва	<i>Modern trends in the socio-economic and urban development of the largest urban agglomerations in Russia</i> Alexander Puzanov , Institute for Urban Economics, Moscow
	<i>Особенности кластерных эффектов в сфере культуры</i> Гордин В. Э., Поломарчук А. К. , НИУ ВШЭ-Санкт-Петербург	<i>Features of cluster effects in the field of culture</i> Valery Gordin, Anastasia Polomarchuk , National Research University Higher School of Economics, St. Petersburg
12.40-14.00	Обед	Lunch
14.00-14.30	СПЕЦИАЛЬНАЯ ЛЕКЦИЯ, ПОСВЯЩЕННАЯ 100-ЛЕТИЮ НЭП <i>Заостровцев А.П., МЦСЭИ «Леонтьевский центр», Европейский университет в Санкт-Петербурге, НИУ-ВШЭ-Санкт-Петербург</i>	Special lecture dedicated to 100th anniversary NEP <i>Andrey Zaostrovtssev, ICSE Leontief Centre; European University at St. Petersburg, National Research University Higher School of Economics</i>
14.30-17.10	ТОРЖЕСТВЕННАЯ ЦЕРЕМОНИЯ НАГРАЖДЕНИЯ МЕЖДУНАРОДНОЙ ЛЕОНТЬЕВСКОЙ МЕДАЛЬЮ «ЗА ВКЛАД В РЕФОРМИРОВАНИЕ	CEREMONY OF AWARING LAUREATE 2020 WITH THE INTERNATIONAL LEONTIEF MEDAL "FOR CONTRIBUTION TO ECONOMIC REFORMS"

	ЭКОНОМИКИ» ЛАУРЕАТОВ 2020 ГОДА	
	ОТКРЫТИЕ Карелина И. А., генеральный директор МЦСЭИ «Леонтьевский центр» ПРИВЕТСТВИЕ Васильев С. А., председатель Общественного комитета по награждению при Леонтьевском центре, заслуженный экономист Российской Федерации, заместитель председателя Правления Евразийского Банка развития, научный руководитель МЦСЭИ «Леонтьевский центр», лауреат медали им. В. В. Леонтьева «За достижения в экономике» (2003 г.) ЦЕРЕМОНИЯ НАГРАЖДЕНИЯ Члены Общественного комитета по награждению при Леонтьевском центре: <i>Васильев С. А.</i>, председатель Общественного комитета, заслуженный экономист Российской Федерации, заместитель председателя Правления Евразийского Банка развития, научный руководитель МЦСЭИ «Леонтьевский центр», лауреат медали им. В. В. Леонтьева «За достижения в экономике» (2003 г.) <i>Елисеева И. И.</i>, член-корреспондент РАН, главный научный сотрудник Социологического института РАН – филиала Федерального государственного бюджетного учреждения науки Федерального научно-исследовательского социологического центра Российской академии наук, заведующая кафедрой Санкт-Петербургского государственного экономического университета, лауреат медали им. В. В. Леонтьева «За достижения в экономике» (2003 г.) <i>Заостровцев А. П.</i>, старший научный сотрудник МЦСЭИ «Леонтьевский центр», научный сотрудник Центра исследований модернизации Европейского университета в Санкт-Петербурге, профессор Национального исследовательского университета «Высшая школа экономики», Санкт-Петербург <i>Дмитриев М. Э.</i>, президент Хозяйственного партнерства «Новый экономический рост», лауреат медали им. В. В. Леонтьева «За достижения в экономике» (2003 г.) <i>Домбровский М. (Marek Dąbrowski)</i>, старший научный сотрудник Центра социально-экономических исследований (CASE) ЛАУРЕАТЫ 2020 ГОДА Гурвич Евсей Томович, научный руководитель Экономической экспертной группы, член Общественного совета при Министерстве финансов Российской Федерации Жандосов Ораз Алиевич, директор Центра экономического анализа «Ракурс», бывший председатель Национального Банка Казахстана, бывший министр финансов Республики	CEREMONY OPENING Irina Karelina, IC SER Leontief Centre, Director-General GREETING Sergey Vasiliev, Chairman of the Public Committee on Awarding at the Leontief Centre; IC SER Leontief Centre, Chairman of Academic Board; Laureate of the Leontief Medal “For Achievements in Economy” (2003) CEREMONY OF AWARDING Public Committee on Awarding: <i>Sergey Vasiliev</i>, Chairman of the Committee; IC SER Leontief Centre, Chairman of Academic Board; Laureate of the Leontief Medal “For Achievements in Economy” (2003); <i>Irina Eliseeva</i>, Russian Academy of Science, Corresponding Member; Sociological Institute of the Russian Academy of Sciences, Chief Research Fellow; St. Petersburg State Economic University, Department Head; Laureate of the Leontief Medal “For Achievements in Economy” (2003); <i>Andrey Zaostrovtshev</i>, IC SER Leontief Centre, Senior Research Fellow; European University at St. Petersburg, Research Fellow; National Research University Higher School of Economics, St. Petersburg, Professor; <i>Mikhail Dmitriev</i>, Business Partnership "New Economic Growth", President; Laureate of the Leontief Medal “For Achievements in Economy” (2003); <i>Marek Dąbrowski</i>, Center for Social and Economic Research (CASE), Senior Research Fellow. Leontief Medal Laureates 2020: International Leontief Award “For Contribution to Economic Reforms” Evsey Gurvich, Academic Supervisor of the Economic Expert Group, Member of the Public Council under the Ministry of Finance of Russia Oraz Zhandosov, Director of the Center for Economic Analysis "Rakurs", former Chairman of the National Bank of Kazakhstan, former Minister of Finance of the Republic of Kazakhstan LECTURES OF MEDAL LAUREATES 2019

	Казахстан ЛЕКЦИИ ЛАУРЕАТОВ МЕДАЛИ 2020 ГОДА Гурвич Е. Т., научный руководитель Экономической экспертной группы, член Общественного совета при Министерстве финансов Российской Федерации Жандосов О.А., директор Центра экономического анализа «Ракурс», бывший председатель Национального Банка Казахстана, бывший министр финансов Республики Казахстан	<i>subject to be specified</i> Evsey Gurvich, Academic Supervisor of the Economic Expert Group, Member of the Public Council under the Ministry of Finance of Russia Oraz Zhandosov, Director of the Center for Economic Analysis "Rakurs", former Chairman of the National Bank of Kazakhstan, former Minister of Finance of the Republic of Kazakhstan
16.40-17.00	Кофе	Coffee
17.00-19.00	ПАНЕЛЬНАЯ ДИСКУССИЯ	PANEL DISCUSSION
19.00-20.00	Бокал шампанского в честь лауреата Международной Леонтьевской медали «За вклад в реформирование экономики» 2020 года	A Glass of Champagne in Honour of the Laureate 2019 of the International Leontief Medal "For Contribution to Economic Reforms"